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Binnen de vaste commissie voor Infrastructuur en Milieu hebben 
verschillende fracties de behoefte om vragen en opmerkingen voor te 
leggen aan de Staatssecretaris van Infrastructuur en Milieu over het 
Besluit tot wijziging van het Besluit brandstoffen luchtverontreiniging en 
het Activiteitenbesluit milieubeheer (Kamerstuk 31 209, nr. 199). 
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De adjunct-griffier van de commissie,
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I Vragen en opmerkingen vanuit de fracties  

Inleiding 

De leden van de PvdA-fractie hebben met belangstelling kennisgenomen 
van het Besluit tot wijziging van het Besluit brandstoffen luchtverontrei-
niging en het Activiteitenbesluit milieubeheer (hierna: Wijzigingsbesluit). 
Zij hebben hier nog enkele vragen en opmerkingen over en verzoeken de 
Staatssecretaris hierop in te gaan. 

De leden van de SP hebben kennisgenomen van voorliggend Wijzigings-
besluit en hebben daarover nog enkele vragen. 

PvdA 

De leden van de PvdA-fractie lezen dat de emissiegrenswaarden voor 
bestaande installaties pas vanaf 2025 of 2030 gaan gelden, afhankelijk van 
de installatie. Deze leden begrijpen dat implementatie enige tijd kost, 
maar een termijn tot wel 14 jaar lijkt deze leden erg lang. Zij vragen de 
Staatssecretaris waarom voor zo’n lange periode is gekozen, in plaats van 
voor een kortere periode van bijvoorbeeld vijf jaar. Kan de Staatssecre-
taris hierbij toelichten wat de effecten op de volksgezondheid en het 
milieu zullen zijn van het feit dat deze installaties tot 2025 of 2030 nog niet 
aan de richtlijnen hoeven te voldoen? Hoeveel stookinstallaties die 
aangepast moeten worden zullen er in 2025 of 2030 nog in bedrijf zijn? 

De leden van de PvdA-fractie lezen dat er een hiaat in de regelgeving 
ontstaat voor stookinstallaties tussen ongeveer 0,4 en 1 Megawatt. De 
genoemde leden zien dat hier in de overwegingen bij het Wijzigingsbe-
sluit aandacht voor is, maar hebben hier toch enige zorgen bij. Deze leden 
lezen dat er «dringend verdere maatregelen nodig zijn om de resterende 
lacune in de regelgeving te dichten.» Kan de Staatssecretaris toelichten 
welke gevolgen dit hiaat heeft voor de emissies in Nederland? Kan zij 
hierbij emissies die vanuit buurlanden de Nederlandse grens overkomen 
meenemen? Deze leden vragen de Staatssecretaris daarnaast in hoeverre 
er al stappen worden genomen om dit hiaat te dichten en welke stappen 
dit zijn. Op welke termijn worden hier resultaten van verwacht? 

De leden van de PvdA-fractie zijn er tevreden over dat Nederland geen 
gebruik maakt van de mogelijkheid om soepelere emissiegrenswaarden 
voor te schrijven. Deze leden vragen de Staatssecretaris of er landen zijn 
die dit wel doen, en zo ja, welke landen dit zijn. Kan de Staatssecretaris 
aangeven of dit gevolgen zal hebben voor de Nederlandse luchtkwaliteit, 
en zo ja, welke dat zijn? Zijn er mogelijkheden voor de Staatssecretaris om 
buurlanden hierop aan te spreken en actie te laten ondernemen zodat er 
geen nadelige gevolgen voor Nederland zullen zijn? Zo ja, is de Staatsse-
cretaris voornemens dit te doen? 

De leden van de PvdA-fractie lezen dat voor installaties die vanaf 2018 in 
gebruik worden genomen ook maatwerk mogelijk is, terwijl zij onder 
normale condities in normale situaties met de best beschikbare 
technieken aan de gestelde emissie-eisen kunnen voldoen. Deze leden 
vragen de Staatssecretaris waarom deze mogelijkheid is opgenomen, 
aangezien het met de best beschikbare technieken al mogelijk is om te 
voldoen aan de eisen. Welke gevolgen zal dit naar verwachting voor de 
uitstoot en luchtkwaliteit hebben? 

De leden van de PvdA-fractie lezen dat, omdat veel emissie-eisen tot voor 
kort werden gesteld in vergunningen waardoor de eisen niet bekend zijn, 
de mogelijkheid is opgenomen voor het bevoegd gezag om maatwerk-
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voorschriften te stellen. De leden van de PvdA-fractie vragen de Staatsse-
cretaris of bekend is wat de gevolgen van deze maatwerkvoorschriften 
zullen zijn voor de milieukwaliteit. 

SP 

De leden van de SP-fractie merken op dat CO2-uitstoot geen onderdeel is 
van de Richtlijn middelgrote stookinstallaties (Pb EU 2015, L 313). Is er 
geen sprake van CO2-uitstoot bij betreffende installaties of is er een 
andere reden dat er niet over CO2 wordt gesproken? 

De leden van de SP-fractie vragen of de Staatssecretaris voorbeelden kan 
geven van bedrijven die onder deze richtlijn zullen vallen. Met andere 
woorden, welk type bedrijf krijgt hiermee te maken? 

De leden van de SP-fractie vragen welke kosten gemoeid gaan met het 
gereedmaken van bestaande installaties. Deze leden vragen of eigenaren 
van bestaande installaties tegemoet worden gekomen in eventuele kosten 
die zij moeten maken. 

De leden van de SP-fractie vragen of ook nieuwe installaties in het register 
worden opgenomen. Zo ja, kan worden toegelicht wat daar de 
meerwaarde van is, ervan uitgaande dat nieuwe installaties aan de 
emissienormen moeten voldoen alvorens zij op de markt komen? Verder 
vragen deze leden wie wordt bedoeld met de «bevoegde autoriteit». Ook 
vragen zij of verduidelijkt kan worden op welke wijze zal worden gehand-
haafd en door welke instantie. 

De leden van de SP-fractie vragen of het handhaven van het hogere 
Nederlands ambitieniveau haalbaar is of dat dit in strijd is met Europese 
regelgeving. Er wordt op pagina 22 van de toelichting bij het Wijzigings-
besluit gesteld dat met een lager ambitieniveau de Europese eisen ten 
aanzien van luchtkwaliteit niet worden gehaald. Kan worden toegelicht 
hoe het kan dat met nieuwe Europese emissienormen niet voldaan zou 
kunnen worden aan de eigen Europese eisen? 

De leden van de SP-fractie vragen op welke wijze bij de gewenste 
openbaarheid de veiligheid wordt gegarandeerd. Is er sprake van een 
mogelijk veiligheidsrisico?
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